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® Návrh odůvodnění navýšení alokace finančních prostředků v oblasti sociální práce
Tomáš Pospíšil Komu: Vera.Novotna@meu.nmnm.cz 15.11.2024 17:18

Dobrý den, paní Novotná,

posílám podněty či možné odůvodnění pro potřebu navýšení alokace finančních prostředků v oblasti
sociální práce:

1. Požadavky na dotace v rámci poskytovatelů v rámci výzvy byly již několik let po sobě na
vyšší úrovní, než jsou možnosti alokace. Alokace se každým rokem sice navyšuje, ale již
dlouhou dobu nedosahuje potřebné výše, a to ani z 50%. V jiných obcích ORP v okresu je
alokace podstatně vyšší (např. Žďár nad Sázavou má rovněž Sociální služby pod
příspěvkovou organizací a do zbylé alokace vkládá 2.700.000 Kč - navýšení z 2.550.000,-
Kč roku 2024)

Inflace - pokud je adekvátně nastavená alokace, je potřeba dále každoročně přihlédnout k
inflaci. Nelze však přihlížet k inflaci při stávající alokaci NMnM pro sociální oblast jen a
pouze.

2.

Navýšení počtu poskytovatelů v rámci výzvy sebou nese rovněž vyšší požadavky na
alokaci.

3.

Návrh na zohlednění služeb, které jsou na dotaci z NMNM přímo závislé, neboť nejsou
terénní a nevstupují do nich další obce. Za Portimo jde o službu Nízkoprahové zařízení
pro děti a mládež EZOP. Kraj se sice snaží dlouhodobě tuto službu sanovat z dotace KV,
ale i toto má své limity a oproti jiným zejména terénním aktivitám jde o službu čistě lokální.
Na ostatních službách jsou rozdělovány nároky dle počtu uživatelů na všech obcích.

4

Zvyšující se poptávka po službách pro seniory - dlouhodobý trend a predikce nárůstu
počtu seniorů ... Jde zejména o Osobní asistenci, pečovatelskou službu a další služby pro
seniory včetně Domova Pomněnka.

5.

Návrh a podnět na jednotný a transparentní systém pro financování v sociální oblasti.
Individuálními projekty by se měli řešit pouze krizové a nutné situace, které mohou vyústit
v palčivý problém pro NMnM, nikoliv jako základ vyplývající z výzvy.

6.

Se srdečným pozdravem

Ing. Tomáš Pospíšil
ředitel

Portimo, o.p.s.
Drobného 301, 592 31 Nové Město na Moravě
e-mail: reditel@portimo.cz
mob: 733 664 321
tel: 566 617 941, 566 615 217

http://www.portimo.cz
https://iwww.facebook.com/portimoops
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Návrh odůvodnění navýšení alokace finančních prostředků na podporu neziskových
organizací v oblasti sociální práce
Hana Brnická Komu: vera.novotna 14.11.2024 09:17

Dobrý den, paní Novotná,

níže uvádím důvody pro navýšení alokace finančních prostředků na podporu neziskových organizací v
oblasti sociální práce:

1. Zohlednění inflace:

- V posledních letech jsme svědky výrazného růstu inflace, která významně zvyšuje náklady na
provoz neziskových organizací. Přestože nejvyšší inflace byla zaznamenána v roce 2022, v
tomto roce nedošlo k žádnému navýšení alokace finančních prostředků na podporu těchto
organizací.

» Bez pravidelného zohlednění inflace se snižuje reálná hodnota poskytnutých dotací, což
omezuje schopnost organizací efektivně zajišťovat své služby.

2. Změna v počtu podporovaných subjektů v rámci dotační výzvy:
> Dlouhá léta město v rámci této dotační výzvy podporovalo pouze čtyři subjekty. Pátý subjekt

byl dosud dotován z jiných zdrojů. Až letos došlo k jeho začlenění pod tuto výzvu, což
znamená, že se stávající alokovaná částka nyní dělí mezi více organizací. Bez navýšení
celkové alokace tak dochází ke snížení podílu pro každého zúčastněného subjektu, což může
negativně ovlivnit poskytování služeb.

3. Rostoucí potřeby obyvatel:
© S rozvojem města a změnami ve společnosti se zvyšuje poptávka po službách sociální práce,
zejména v oblasti péče o seniory, těžce nemocné a další zranitelné skupiny. Navýšení
finančních prostředků je investicí do udržitelnosti a rozvoje kvalitní péče, která odpovídá
potřebám občanů města.

Připomínka k dotačnímu režimu Domova Pomněnka:

Ráda bych upozornila na odlišnosti v dotačním režimu Domova Pomněnka ve srovnání s ostatními pěti
organizacemi podporovanými z této výzvy. Přestože se jedná o organizaci s obdobnou právní subjektivitou
jako ostatní subjekty působící na území města v oblasti sociální práce, je financována z jiných zdrojů
města. Jediným zásadním rozdílem je forma poskytování služby, která je u Domova Pomněnka pobytová,
zatímco ostatní organizace zajišťují služby terénní.

Domnívám se, že pro zajištění transparentnosti a spravedlivého rozdělování dotací by bylo vhodné, aby i

Domov Pomněnka byla financována za stejných podmínek jako ostatní poskytovatelé sociálních stuzeb v
rámci této výzvy. Tim by bylo možné lépe zohlednit různé potřeby jednotlivých druhů služeb a zajistit férový
přístup k jejich podpoře. To by ovšem znamenalo zásadní navýšení alokované částky na rok 2025 v rámci
dotační výzvy.

S pozdravem a přáním pěkného dne

Hana Brnická

Ing. Hana Brnická
ředitelka společnosti
+ 420 730 167 543

Domácí hospic Vysočina, o.p.s.
Vratislavovo náměstí 115
59231 Nové Město na Moravě
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ASR Zohlednění výše dotace pro rok 2026
Hana Kutrová Komu: vera.novotna, lenka.klapacova 05.11.2024 13:35

Dobrý den,

níže zasílám zohlednění výše dotace pro rok 2026, za mě jednoznačně částku navýšit. Těch
důvodů je několik:
- demografická křivka
- inflace
- růst mezd
- podpora organizací ke vzniku nových (chybějících) služeb - není návaznost na Praktickou školu
- podpora péče v domácím prostředí před umístěním do zařízení (asi nikdo z nás nechce skončit
"někde" ať už je to dítě nebo senior)
- podpora v místě bydliště

Závěrem bych ráda dodala, že bych si přála, aby pečujícím místo poskytování rad, bylo více
nasloucháno.

S pozdravem
Hana Kutrová
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